
ZÁPISNICA č.12 zo zasadnutia Komisie pre územné plánovanie, miestny rozvoj a životné prostredie 

Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava -Staré Mesto konaného dňa 23.4.2018 

Prítomní: 

Ing. arch. Martin Gajdoš 

Ing. arch. Ľubomír Boháč 

Viktor Muránsky 

Bc. Ivan Bútora 

Ing. Matej Vagač 

Ospravedlnení: 

MUDr. Peter Tatár, Soňa Párnická, Ing. Miroslav Kollár MHA 

Program komisie: 

Prizvaní hostia: 

RNDr. Anna Calpašová 

Ing. Anton Gábor 

Ing. Janka Mešťaníková 

1. Zimná údržba - nový zákon o zimnej starostlivosti o pril'ahlé komunikácie k pozemkom -
prenos kompetencii na správcu 

2. Informácia - postup Šafárikovo námestie - aktuálny stav 

3. Informácia - postup Kmeťovo námestie - ( \l)ffub stromov a úprava zelene, projekt 
revitalizácie ) 

4. Informácia -- postup Územný plán zón - aktuálny stav 

5. Materiály na rokovanie MiZ MČ BA-SM, ktoré sa bude konať dňa 24.4.2018 

6. Rôzne 

Zasadnutie komisie otvoril predseda komisie pán Ing. arch. Gajdoš. Privítal prítomných členov 

komisie a prizvaných hosti, ktorými boli pani RNDr. Anna Calpašová, pán Ing. Anton Gá bor a pani Ing. 

Janka Mešíanfková. 

l. Zimná údrl!ba - nový zákon o zimnej starostlivosti o priľahlé komunikácie k pozemkom -

prenos kompet1mclí na si>rilv<:11 

V súvislosti s týmto bodom informoval predseda komisie Ing. arch. Gajdoš prítomných, že od 

20.5.2018 nadobúda platnosť nový zákon č. 106/2018 Z. z. o prevádzke vozidiel v cestnej premávke, 

v ktorom nastala výrazná zmena oproti doterajšiemu platnému stavu, kde zodpovednosť za 

schodnosť chodníkov priľahlých k nehnuteľnostiam, ktoré sa nachádzajú v súvislom zastavanom 

území a hraničia s cestou alebo miestnou komunikáciou prechádza od vlastníka tejto nehnuteľnosti 

priamo na obec, v našom prípade na mestskú časť. Dotazoval sa, ako je mestská časť pripravená na 

aplikáciu tohto zákona v praxi a to najmä čo sa týka zabezpečenia schodnosti chodníkov počas 

zimných mesiacov. Na uvedené odpovedala vedúca oddelenia dopravy pani Ing. Janka Mešťaníková, 

ktorá prítomných informovala, že v rámci mestskej časti máme cca. 82,7 km chodníkov, z čoho 

v centre je to 6,7 km. Plocha chodníkov v centre predstavuje cca. 14 154 m2 a l.66 834 m2 s(J ostatné 

chodníky mimo centra mesta. 
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Súčasný dodávateľ spoločnosť A.1.1. Technické služby s.r.o„ Bratislava nemá k dnešnému dňu 

predstavu ako takúto veľkú plochu bude udržiavať, taktiež sl mestská časť zisťovala ako uvedenú 

zmenu budú realizovať aj v Iných mestských častiach a to najmä pokiaľ sa týka zimnej údržby, letná 
údržba a priebežné čistenie nepredstavujú až taký problém. Problémy sú hlavne sneh a ľad počas 

zimy. V tejto súvislosti pani Ing. Mešťaníková informovala, že bude musieť byť zmenené aj súčasne 

platné VZN č. 8/2017 o dodržiavaní čistoty a poriadku na území mestskej časti Bratislava-Staré Mesto. 

Pán poslanec Vagač sa v tejto súvislosti dotazoval, čl mestská časť vie koľko finančných prostriedkov 

( aspoň hrubý odhad ) bude potrebných v rozpočte na aplikáciu tohto zákona v praxi. Pani Ing. 

Mešťaníková informovala, že pri dnešných zazmluvnených podmienkach s dodávateľskou firmou A.1.1. 
Technické služby s.r.o. je suma 9 EUR/hod s DPH ( ručné čistenie chodníkov a schodísk) a 1,512 EUR 

s DPH za 1 km ( pluhovanie a posyp ) + 18 EUR/hod s DPH spolu to predstavuje: 19.512 EUR. 

V súčasnosti mestská časť Bratislava-Staré Mesto nemá ani približný odhad nákladov ( ceny ) za 

čistenie priľahlých komunikácii. Pani Mešťaníková taktiež poznamenala, že veľký problém 

predstavuje aj personálne zabezpečenie • nie sú voľnl ľudia na trhu práce a to najmä v Bratislave 

a blízkom okolí. 

Predseda komisie pán Gajdoš poznamenal, že realizácia tohto zákona v podmienkach mestskej časti 

si vyžaduje dlhšiu dobu na prípravu, či už technologickú alebo logistickú a nie pár mesiacov. Taktiež 

navrhol, či by sa do tohto procesu nemohli zapojiť zamestnanci našej spoločnosti TSSM a.s., 

Bratislava - na čo reagovala Ing. Mešťaníková, že spoločnosť TSSM a.s. má ten istý problém čo sa týka 

personálneho zabezpečenia ako spoločnosť A.LI. Technické služby s.r,o. Komisia žiada aby bol 

bezodkladne spracovaný dokument s vyčíslením celkových nákladov na zimnú údržbu. 

3. Informácia - postup Kmeťovo námestie - ( výrub stromov a úprava zelene, projekt 

revitallzátie ) 

K tomuto bodu rokovania komisie sa vyjadrila vedúca oddelenia životného prostredia, správnych 

konaní a verejného poriadku pani RNDr. Calpašová, ktorá Informovala členov komisie 

o zrealizovaných a pripravovaných revitalizačných prácach na Kmeťovom námestí a to najmä 

o orezoch drevín a plánovaných výruboch avšak bez konkrétnych detailov. Definitívne stanovisko 

oznámi poslancom po súklase na výrub. Súhlas na výrub drevín bude vydaný mestskou časťou Nové 

Mesto, zatiaľ nebol doručený, hneď po doručení bude zverejnený na našej úradnej tabuli. Zároveň 

oboznámila členov komisie s plánovanými stavebnými úpravami ako sú rekonštrukcie chodníkov, 

použitým materiálom na Ich rekonštrukciu a plánovanom doplnení inventáru parku ( lavičky, litness 

prvky ). Osvetlenie sa v tomto projekte revitalizácle Kmeťovho námestia realizovať nebude. Dátum 

realizácie bude zrejmý až z. doručeného rozhodnutia. K tomuto bodu predseda komisie KOŽI pán 

Gajdoš navrhol, aby sa asfalt na chodníkoch nahradil kvalitnejšou dlažbou. 

UZNESENIE č. 22/2018 
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Komisia pre územné plánovanie, miestny rozvoj a životné prostredie mestskej časti Bratislava-Staré 

Mesto žiada vedenie mestskej časti Bratislava-Staré Mesto, aby v rámci realizácie revitallzácie 

Kmeťovho námestia boli vonkajšie asfaltové chodnlky nahradené kamennou dlažbou ( kvalitnejším 

a trvácnejším materiálom ), zároveň žiada o ekonomické vyčlslenle nálclado11 na túto navrhovanú 

výmenu. 

HIASOVANIE: ZA: 5 PROTI: O NEHLASOVAL: O 

UZNESENIE č. 23/2018 

Komisia pre územné plánovanie, miestny rozvoj a životné prostredie mestskej časti Bratislava-Staré 

Mesto žiada vedúcu oddelenia životného prostredia, správnych konani a verejného poriadku 

o poskytnutie Informácie o realizovanej náhradnej výsadbe na Kmeťovom námestí a o konkrétnych 

stromoch ktoré majil byť vyrúbané. 

HLASOVANIE: ZA: 5 PROTI: O NEHLASOVAL: O 

2. Informácia - postup Šafárikovo námestie- aktuálny stav 

K tomuto bodu sa vyjadril pán Ing. Anton Gábor z referátu územného plánu, rozvoja a prípravy 

a koordinácie projektov mestskej časti. 

Žiadosť o súhlas majiteľa pozemkov ( Magistrát hl. mesta ) pre realizáciu projektu Landererov park na 

pozemkoch, ktoré nie sú zverené do správy mestskej časti je podaný a čakáme na odpoveď 

z Magistrátu. Magistrát navrhuje vyriešiť majetkovo-právny vzťah k pozemku, kde sa nachádza 

bývalé otočlsko MHD formou komerčného nájmu. 

Predseda komisie pán Gajdoš poznamenal, že ako môže mestská časť realizovať projekt revitalizácle 

Landererovho parku pokiaľ nemá zverený pozemok na ktorom sa nachádza otočisko MHD. Pán Ing. 

Gá bor uviedol, že zatiaľ máme len rozhodnutie, kto1ým sa časť komunikácie ( Šafárikovo námestie ) 

vyňala zo siete miestnych komunikácií a stala sa len spevnenou plochou. Mestská časť sa 

v súčasnosti snaží získať právny vzťah k pozemkom na Šafárikovom námestí, aby mohla komplexne 

zrevitalizovať celý verejný priestor. Pán poslanec Gajdoš sa vyjadril, že v rámci procesu revitalizácie 

je nešťastne zvolená komunikácia medzi našou mestskou časťou a Magistrátom hlavného mesta. 

Komisia tvrdi, že by Staré Mesto malo postupy koordinovať s Magistrátom vzhľadom nato, že 

žiadame od magistrátu zveriť časť pozemku. 

Pán poslanec Muránsky sa dotazoval, či zverejnená dokumentácia týkajúca sa revitalizácie 

landererovho parku na webovej stránke Starého Mesta je aktuálna, alebo už je zmenená a čl sú tam 

nejaké rozdiely. Pán Gábor sa k uvedenému vyjadril, že projektová dokumentácia pre realizáciu 

stavby sa nelíši od zverejnených dokumentov . Drobné úpravy boli zapríčinené len snahou dodržať 

všetky potrebné zákony, vyhlášky a stanoviská dotknutých orgánov. 
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UZNESENIE č, 24/2018 

Komisia pre územné plánovanie, miestny rozvoj a životné prostredie mestskej časti Bratislava-Staré 

Mesto žiada vedenie mestskej časti Bratislava-Staré Mesto o zaslanie aktuálnej verzie projektu 

revltallzácle landererovho parku v digitálnej podobe na e·mailo11é adresy členov komisie a to 

najneskôr v termíne do 27.4.20111. 

HLASOVANIE: ZA: 5 PROTI: O NEHLASOVAL: O 

4. Informácia - postup Územný plán zón - aktuálny stav 

K tomuto bodu sa vyjadril pán Ing, Anton Gá bor z referátu územného plánu, rozvoja a prípravy 

a koordinácie projektov mestskej časti, ktorý informoval členov komisie, že v polovici mesiaca máj 

podáme žiadosť o územné rozhodnutie pre stavebnú uzáveru - Patrónka - Brnianska, zadanie pre 

územný plán zóny Patrónka - Brnianska sa prerokováva v termíne do 16,5,2018, Návrh zadania ÚPN

Z Patrónka • Brnianska je zverejnený na webovej stránke Starého Mesta, Pán predseda komisie pán 

Gajdoš požiadal pána Gábora o preposlaníe linku na uvedený materiál, ktorý máme zverejnený na 
našej webovej stránke, 

Mestská časť pripravuje verejné obstarávanie pre spracovateľa ÚPN-Z CMO severovýchod 

a odhadovaná cena je 80 OOO EUR. Vyhlásenie VO predpokladáme v druhej polovici mája. 

ÚPN-Z Mudroňova juhozápad - mestská časť pripravuje rokovania so spracovateľom o príprave 

zmien a doplnkov, 

UZNESENIE č, 25/2018 

Komisia pre územné plánovanie, miestny rozvoj a životné prostredie mestskej časti Bratislava-Staré 

Mesto žiada vedenie mestskej časti Bratislava-Staré Mesto o poskytnutie informácie o termíne 

začatia prác 11 súvislosti s obstanmlm ( dopracovaním ) ÚPlll-Z a na11rll11je prioritne riešiť zónu južné 

predmestie, 

HLASOVANIE: ZA: S PROTI: O NEHLASOVAL: O 

6. Rôzne 

K bodu rôzne sa vyjadril pán poslanec Vagač, ktorý sa dotazoval ohľadne realizovaného výrubu 

stromov na Kamenského námestí za budovou starého SND, boli to celtisy zhruba zo šesťdesiatych 
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rokov minulého storočia. K uvedenému sa vyjadrila pani RNDr. Calpašová nasledovne, výrub bol 

realizovaný na základe žiadosti investora, pred vydanlm rozhodnutia bol doložený posudok 

vyhodnocujúci zdravotný a kondičný stav stromov z ktorého vyplynulo, že dva stromy sú 
v havarijnom stave, tri stromy sú poškodené a ich výrub by bol potrebný do odhadom dvoch až troch 

rokov. Koreňové sústavy však zarastali do kanalizácie, čo bol ďalší dôvod na vydanie súhlasu. 

Vzhľadom k tomu, že stromoradie ako také by sa malo zakladať naraz, v jednom časovom období 

a jedným druhom stromov, bol vydaný súhlas na všetkých päť stromov, stromy budú nahradené 

v prvom možnom agrotechnickom termíne t.j. na jesell 2018. Predseda komisie pán Gajdoš sa 

kriticky vyjadril ku komunikácií mestskej časti vo vzťahu k verejnosti pri výruboch drevín na území 

mestskej časti. 

Pán poslanec Gajdoš sa taktiež dotazoval ohľadne výrubu stromu v areáli MŠ Vazovova a to najmä 

o aký výrub ide, kedy sa bude tento výrub realizovať, aký je dôvod výrubu a čl je spracovaný aj 

dendrologický posudok. Na uvedené reagovala RNDr. Calpašová vedúca oddelenia životného 

prostredia, správnych konaní a verejného poriadku, ktorá prisľúbila, že bude vypracovaný posudok 

a po vypracovaní k danému problému zaujmeme stanovisko, toto bude preložené na komisiu. 

Ing. arch. Gajdoš sa dotazoval aj na vybudovanie závlahového systému v parku Belopotockého. 

K tomuto sa vyjadrila pani RNDr. Calpašová, že je tam problém so šachtou. Je to hasičská šachta a tá 

je určená výhradne pre potreby hasičského zboru. MČ BA-SM musí vybudovať novú šachtu aj 

s prípojkou, pričom odhadovaná cena je v rozmedzí od 12 OOO EUR do 15 OOO EUR. 

Poslanci Gajdoš a Vagač sa ohradili voči odhadovanej sume ktorá sa im zdá byť privysoká. Pán 

poslanec Muránsky v tejto súvislosti spomenul aj alternatlvnu možnosť a to je vftaná studňa, kde sú 

náklady na 1 meter vyhfbenia oveľa nižšie. 

UZNESENIE č. 26/2018 

Komisia pre územné plánovanie, miestny rozvoj a životné prostredie mestskej časti Bratislava-Staré 

Mesto žiada vedllcu oddelenia životného prostredia, správnych konaní a verejného poriadku 

o poskytnutie detailnej Informácie ohľadne možnosti výrubu resp. zachovania stromu 11 areáli MŠ 

na Vazo11011ej ulici na základe dendroloi:ického posudku, ktorý dá Mestská časť SM, 

O výsledku bude bezodkladne informovaná komisia pre územné plánovanie, miestny rozvoj 

a životné prostredie. 

HlASOVAl\llE: ZA: 5 PROTI: O NEHLASOVAL: O 

V bode rôzne vystúpil pán poslanec Vagač, ktorý informoval členov komisie o podanom návrhu 

materiálu, ktorý rieši súťaž návrhov ( konkurz ) na najlepší návrh budúceho nájomcu budovy 

Propeleru na nábreží Dunaja. Pán poslanec Vagač zdôraznil, že proces s\lťaže by mal byť čo 

najtransparentnejšf. Celkový detailný návrh na riešenie problému budovy Propeleru tvorí Prílohu č.1 

tejto zápisnice. 

UZNESENIE č. 27 /2018 
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Komisia pre územné plánovanie, miestny rozvoj a životné prostredie mestskej časti Bratislava-Staré 

Mesto žiada vedenie mestskej časti Bratislava-Staré Mesto, aby prerokovalo a následne postúpilo 

materiál, ktorý rieši konkurz na najlepší návrh budilceho nájomcu budovy Propeleru na oddelenie 

legislatívno-právne, ktoré sa vyjadrl k možnosti realizácie predloženého projektu. Zároveň žiada, 

aby o záveroch a stanovisku legislatívno-právneho oddelenia boli informovaní členovia komisie 

KOŽI. 

HLASOVANIE: ZA: S PROTI: O NEHLASOVAL: O 

5. Materiály na rokovanie MIZ MČ BA·SM, ktoré sa bude konať dňa 24.4.2018 

K tomuto bodu sa z časových dôvodov členovia komisie KOŽI nevyjadrili. 

V Bratislave dňa 3.5.2018 

čas zahájenia komisie: 15:30 hod. 

čas ukončenia komisie: 18:00 hod. 

Predseda komisie: 

Zapisovateľ komisie: 

Ing. arch. Martin Gajdoš 

Ing. Vladimír Lauko 
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Návrh na riešenie problému budovy Propeleru 

Cieľ: Vrátiť Dunaj Bratislave a občanom, najlepšie možné funkčné využitie budovy 
Propeleru. 

Spôsob výberu: konkurz na najlepší návrh budúceho nájomcu budovy podľa 
váhových kategórii. 

Porota: 5- členná, nezávislé osobnosti, aspoň traja mimo Bratislavy (Praha, Brno, 
Budapešť) 

Zadanie: tri návrhové kategórie a ich váha. 

1. Obnovenie verejnej lodnej dopravy 50% 
2. Riešenie budovy a verejného priestoru v okolí 30% 
3. Cena prenájmu budovy 20% 

Obsah pre jednotlivé kategórie 

1. Predložený návrh na obnovenie verejnej lodnej dopravy by musel obsahovať 
popis/projekt, ako bude prevádzkovateľ poskytovať túto službu. Museli by tam 
byť uvedené technické údaje pre plavbu - teda typ plavidla, kapacita, pontón 
a pod., ďalej by musel byť uvedený harmonogram poskytovaných plavieb pre 
verejnosť - teda cieľové miesta plavieb (napr. Petržalka, Danubiana, Devín„.), 
harmonogram plavieb počas roka, počas týždňa, počas víkendov, ( napr. 
periodicita, počet plavieb, orientačné časy) a nakoniec ceny pre verejnosť. 
Časový harmonogram realizácie tohto návrhu. 

2. Predložený návrh na riešenie budovy a verejného priestoru by mal v prvom 
rade sledovať v maximálnej možnej miere poskytovanie služieb verejnosti, 
teda funkcie z povahy veci, kde sa táto budova nachádza - turistické a 
propagačné služby (informačno-propagačná kancelária, lístky rôzneho druhu, 
mapy, suveníry, bankomat/zmenáreň, dlhšia prevádzková doba, voda, wc 
a iné). Taktiež by mal riešiť predpolie budovy - verejný priestor - priamy vstup 
a kontakt s riekou, dôležitá spojnica nábrežnej promenády a vyústenie pešej 
zóny z centra Starého Mesta. Tento priestor má v súčasnosti nevyužitý 
potenciál, kde je možné navrhnúť také mestotvorné zásahy, ktoré by mohli 
priniesť skvalitnenie a oživenie tohto verejného priestoru v širšom meradle. 
Taktiež bude dôležité aby návrh obsahoval aj rôzne možnosti typov akcii, 
predstavení a podujatí pre občanov Bratislavy. Časový harmonogram 
realizácie tohto návrhu. 

3. Predložený návrh by mal ponúknuť aj cenu za nájom na m2. Výška by mala 
byt' v aspoň v minimálnej miere taká, aby pokrývala réžijné náklady na 
prevádzku a údržbu budovy. 

Postup: 
1. Zverejnený návrh zadania, členovia poroty, termíny 
2. Anonymný konkurz, porota by vyhodnocovala len návrhy, určila by poradie 

a až následne by sa zverejnili podávatelia 
3. Verejná prezentácia víťazného návrhu, časový harmonogram 



Záver: Podpis zmluvy, ktorá by musela obsahovať klauzuly, že v prípade, ak budúci 
nájomca budovy nenaplní predložené návrhy podľa časového harmonogramu, bude 
mu automaticky zrušená. 


